



## Referat af Divisionsrådsmøde

Mandag den 7. april 2025 kl. 19:00 – 21:00  
I Taastrup Kulturcenter, Poppel Alle 12, Taastrup

Følgende grupper var repræsenteret:

1. Glostrup, Albertslundspejderne, Balder-Hedehusene, Ejby, Hawerthi 1.  
Rødovre, Hvidovrespejderne, Kiowa-Ringebæk, Sct. Paul, Skovgruppen, Ulf  
Jarl, Wagadoo. I alt 38 deltagere.

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent
2. Divisionsledelsens beretning
3. Fremlæggelse af regnskab for året 2024 til godkendelse
4. Behandling af indkommende forslag
5. Vedtagelse af justeret budget for 2025. Vedtagelse af budget og divisionskontingent for 2026.
6. Valg af medlemmer til divisionsledelsen
  - a. På Divisionsrådsmødet 2024 blev det vedtaget, at divisionsledelsen skulle være på mellem 8 og 12 medlemmer.
7. Valg af revisor
8. Eventuelt

### **1. Valg af dirigent og referent**

Jonas Henriksen blev foreslået og valgt som dirigent. Han konstaterede at DRM var lovlig indkaldt og dermed beslutningsdygtig.

Sabine Lind blev foreslået og valgt som dirigent.

### **2. Divisionsledelsens beretning for 2024.**

Mikro-mini grenen kører godt med faste fælles arrangementer. Juniorgrenen har faste arrangementer og flere nye på vej.



Divisionscheferne beretter at det går godt i troppen og Daniel gerne vil stille op som repræsentant i divisionsledelsen for trops-grenen. Der er også en fælles tropstur planlagt i August måned.

Hos seniorerne går det godt og der har været afholdt juletur og mange hyggelige arrangementer.

Vi vil gerne se nogle flere af jeres gruppeledere til gruppeleder-møderne. På kalenderen på Vestskovs hjemmeside kan man se, hvornår der ligger grenmøder i de forskellige grene.

Vi har haft fokus på at udvikle hjemmesiden og holde den ajour.

Divisionstræffet i juni blev planlagt og afholdt og så vidt vi ved var det en stor succes. Over 10 grupper deltog og over 400 deltagere.

Der har været 2 temadage for ledere- det første i år var Science pirater og det andet var Elementær Brandkursus. Begge afholdt med stor succes.

Vi vil gerne indkøbe kanoer til at fylde traileren op.

Beretningen bliver vedtaget

### **3. Fremlæggelse af regnskab for 2024 til godkendelse**

Regnskab: Jørgen gennemgår det udsendte materiale

Divisionstræffet gav nogle store indtægter og udgifter. Vi skulle gætte hvor mange der ville deltage, og havde derfor en difference i de indtægter vi havde budgetteret og det egentlige regnskab.

På udgiftssiden ser man igen de store poster angående divisionstræffet. En anden stor post er vores grenaktiviteter, der viser en stor aktivitet i de enkelte grene. Det er kun seniorerne, der har brugt de 7000 kr., der var budgetteret til grenen.

Resultatet giver et underskud på godt og vel 50.000 kr. Da vi budgetterede med et større underskud, redegør vi for hvorfor det ikke er nået:

Vi havde sat 80.000 kr. af til at divisionen skulle bidrage til træffet, det blev ikke helt så meget og kursusposten er slet ikke blevet brugt, da der ingen ansøgere var til denne pulje.

Kursuspuljen kan søges af alle og bruges ¼ i hvert kvartal. I alle kommuner er der kursuspuljer og et krav til at få divisions-kursus-puljen, er at man har søgt de andre puljer først.

Jørgen gennemgår balancen og konstaterer at regnskabet 2024 er godkendt

### **4. Behandling af indkomne forslag**



Vi har 3 indkommende forslag:

**Hæve kassebeholdningen.** Jørgen fortæller om historikken og den økonomiske politik, der blev fastsat i 2020. Sidste år, da vi skulle holde divisionstræf, havde vi ikke egen beholdning nok til den store forudbetalte hytteleje.

Da vi først opkræver divisionskontingent midt i året, søger vi derfor om at hæve likviditetsgrænsen, så vi har penge nok hele året.

Der bliver taget spørgsmål og kommentarer omkring stigende priser og mange ting, der skal forudbetales ved større arrangementer.

Der er stemning for at støtte op om forslaget, at hæve kassebeholdningen ultimo året til 60-80.000 kr. Der bliver spurgt om den praktiske vej hen imod at det kan lade sig gøre. Det er her vigtigt at understrege at der ikke vil være kontingentstigninger eller andre ændringer.

Forslaget er vedtaget.

## **Bevilling af indkøb af 2 kanoer.**

Der bliver indkøbt kanoer inden sommer.

Divisionsledelsen forsøger at finde nogle brugte.

Forslaget er vedtaget

## **Anskaffelse af en førstehjælpsdukke.**

Sabine fortæller at divisionsledelsen opfordrer grupperne til at sørge for at tage stilling til førstehjælp i egen gruppe og arbejder på et årligt førstehjælpskursus i divisionen.

Dukken kan bruges til at undervise børnene i grupperne.

Trænings-hjertestartere kunne også være en ting man kan overveje.

Divisionshytte?

Opmagasiner af fælles grej og vedligeholdelse af fælles-grej.

Måske skal grupperne selv have en dukke.

Det er vigtigt at den bliver vedligeholdt korrekt og den der instruerer, gør det korrekt.

Forslaget bliver nedstemt med 13 imod og 8 for.

Udviklingsplan:

Jonas gennemgår udviklingsplanen, som fortsat er gældende indtil 2026.



Vi håber alle læser beskrivelserne og hjælper med at holde disse opdaterede.

## **5. Vedtagelse af justeret budget for 2025. Vedtagelse af budget og divisionskontingent for 2026**

Jørgen fortæller at vi under dette punkt skal kigge på om vi skal ændre i budget for 2025 og hvordan et budget for 2026 skal se ud. Vi skal også kigge på at fastsætte divisionskontingentet for 2026.

Ændringerne vi foreslår, er på grenarbejdet, hvor vi foreslår at sætte beløbet op. Det gør vi for både trop og seniorerne, der har flere faste arrangementer der trækker penge. De har tidligere haft et større budget og det har de informeret os om, at de godt kunne bruge igen.

Der er også sat penge af til kanoer og trailer der skal renoveres.

Kurserne har vi fjernet midler til, fordi vi aldrig har brugt midlerne. Der argumenteres for at beholde midlerne til at den mulighed for seniorerne kan søge til kurser. Vi forventer 2-3 tropsture fast pr år fremover.

Juniorgrenen har også en øget aktivitet og ønsker også flere midler. Der opfordres til at bruge pengene på grenene og ikke lade sig begrænse af, at budgettet afspejler færre aktiviteter de foregående år.

Henning knytter en kommentar til at man jo stadig kan søge divisionen om tilskud til kurser, selvom der ikke forud for dette er budgetteret med et bestemt beløb.

Det reviderede budget 2025 og divisionskontingentet uændret 50kr.

Budgettet for 2025 er godkendt.

Budget 2026:

Vi foreslår uændret kontingent 50 kr. men forventer lidt flere spejdere i 2026

Ellers ingen ændringer på indtægtssiden.

Der bliver spurgt til spejdernes lejr og om der skal hensættes penge til noget.

Udgifterne i 2026 er uændrede dog uden 20.000 kr. til materiel.

Der stilles forslag om at øge tilskuddet til de øvrige grene. Især junior-grenen.

Ultimo november 2025 vil vi gerne have forslag ind til det nye reviderede budget 2026.

Bjørn foreslår at ændre budgettet med en forhøjelse af tilskuddet til juniorgrenen, sådan at vi budgetterer med et underskud på 450kr i 2026. forslaget er godkendt.

Budget 2026 er med den rettelse vedtaget.



## 6. Valg af medlemmer til divisionsledelsen

### Valg af Divisionschef

Jonas Henriksen er på valg, men ønsker ikke at genopstille. Sabine argumenterer for, at vi gerne skal have valgt en kvindelig divisionschef. Emilie Wamsler stiller op, og bliver valgt.

### Valg af menige medlemmer.

Der mangler medlemmer til mikro-mini-grenen, juniorgrenen og seniorgrenen. Daniel Saaek rykker fra DaSen til Dasp. Igen argumenterer Sabine for, at der vælges nogle flere kvindelige medlemmer. Følgende stiller op:

- Andreas Fich genopstiller (DaSen)
- Sabine Lind genopstiller (DaJun)
- Louise Winkler (DaJun)
- Andreas Djurhuus (Dasp)
- Line Ellgaard (DaSen)

Alle blev valgt enstemmigt.

## 7. Valg af revisor

Jytte Christensen genopstiller og bliver valgt.

Som revisorsuppleant genopstiller Thomas Carlsen og bliver valgt.

## 8. Eventuelt

**Karen Bjerre** sidder i Korpsledelsen og er økonomiansvarlig. Karen fortæller nyt fra korpsledelsen. Udkast til ny udviklingsplan: spejder skaber handlekraft.

Hvad skal vi arbejde på frem mod 2029. Strukturen kender vi. Der er nogle overskrifter og 3 ben under hver overskrift. Hvad skal spejderne, hvad skal grupperne og hvad skal korpset. Vi tager ansvar og får ting til at ske. Vi lærer dem hvordan de kan ændre verden.

Vi gør noget nyt og samtidig holder fast i gode traditioner.

Naturen kalder på os.

Flere børn og unge skal have mulighed for at være spejdere. Flere med i fællesskabet.

Kampagne- bliv spejder.

# DET DANSKE SPEJDERKORPS



Der kommer nye kurser til nye ledere. De bliver afprøvet i efteråret

Der er valg til korpsledelsen i november.

Spejdernes lejr 2026. Vi regner med 30.000 deltagere. Informationspakke kommer ud i april og prisen er blevet annonceret. Der er en jobbank, hvor man kan holde øje med opgaver.

**Daniel Saaek** kommer med et lille indlæg om Spejdersport, som er ejet af os alle.

**Andreas Jacobsen:** Send en mail til Divisionsledelsen, hvis i har nogle holdninger til en fælles divisionshytte.

Underskrifter:

\_\_\_\_\_

Sabine Lind

\_\_\_\_\_

Andreas Klinge Jacobsen

\_\_\_\_\_

Jonas L. Henriksen

Referent

Divisionschef

Divisionschef

## **Samlet bestyrelse efter Divisionsrådsmødet:**

Andreas Klinge Jacobsen, divisionschef

Emilie B. Wamsler, divisionschef

Jørgen Skorstengaard, divisionskasserer

Henning Bang Jensen, Damik/Damin

Sabine Lind, DaJun

Louise Winkler, DaJun

Daniel Brøndby, Dasp

Andreas Djurhuus Dasp

Andreas Fich, Dasen

Line Ellgaard, DaSen

Mathias B. N. Højsting